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Protokół Nr VI/2019 

obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 10 września 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, Piotr Gawryluk, Jerzy Gładzki, 

Aleksander Kazimieruk, Katarzyna Koc, Renata Markiewicz, Mirosław Markiewicz, Marek 

Martynowicz, Janusz Polak, Agnieszka Jowita Romaniuk, Aleksy Roszczenko, Jan Szmuksta 

i Katarzyna Witoszko. Nieobecni radni: Piotr Dmitruk. Radny Mirosław Markiewicz przybył 

na obrady z opóźnieniem. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – Pan Aleksy 

Roszczenko. 

 Protokołowała Magda Raczkiewicz. 

 

Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad VI  sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący Rady 

Aleksy Roszczenko witając Starostę Powiatu Hajnowskiego Andrzeja Skiepko, Radnego Sejmiku 

Województwa Podlaskiego Mikołaja Janowskiego, Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego wraz 

z kierownikami jednostek organizacyjnych, radnych Gminy Kleszczele, sołtysów z gminy Kleszczele, 

zaproszonych gości i pozostałych uczestników obrad. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 13 radnych, 

co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. Listy obecności 

radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach w załączeniu do protokołu 

(załączniki nr 1, 2 i 3). 

 

Do punktu 2. 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zmianę i uzupełnienie proponowanego porządku 

obrad, poprzez dodanie po punkcie 2 punktu 3 w brzmieniu  Prezentacja projektu „Centrum 

kompetencji energii odnawialnych i efektywności energetycznej na Podlasiu: Powiat Hajnowski 

i Powiat Białostocki: 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem. 

W głosowaniu brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku głosowało 

trzynastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek o zmianę i uzupełnienie proponowanego porządku obrad 

został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady przedstawił zawierający zmiany porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Prezentacja projektu „Centrum kompetencji energii odnawialnych i efektywności energetycznej 

na Podlasiu: Powiat Hajnowski i Powiat Białostocki. 

4) Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej 

w dniu 5 sierpnia 2019 r. 

5) Interpelacje i zapytania radnych. 

6) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami, 

w tym przedstawienie informacji z realizacji uchwał w I półroczu 2019 r. 

7) Informacja z realizacji budżetu gminy w I półroczu 2019 r.. 

8) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej 

dla Powiatu Hajnowskiego 

9) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
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i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r.. 

11) Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

12) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2019-20124 

13) Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

14) Wolne wnioski i informacje. 

15) Zamknięcie obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

 W głosowaniu brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku głosowało 

trzynastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

O godzinie 1012 na salę obrad przybył radny Mirosław Markiewicz. 

 

Do punktu 3. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Powiatu Hajnowskiego Andrzejowi Skiepko. 

Starosta dokonał wprowadzenia do prezentacji projektu „Centrum kompetencji energii odnawialnych 

i efektywności energetycznej na Podlasiu: Powiat hajnowski i Powiat Białostocki”. 

Szczegółowej prezentacji projektu dokonali współpracownicy Pana Starosty: koordynator 

projektu Pani Lucyna Lewczuk i Pan Dariusz Link ekspert do spraw odnawialnych energii. 

Do punktu 4. 

 Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady 

Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim 

oraz obecnie znajduje się na sali obrad.  

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. Protokół 

Nr V/2019 obrad V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 5 sierpnia 2019 r. przyjęto 

przez aklamację. 

 

Do punktu 5. 

 Interpelacje i zapytania zgłosili: 

 Radny Dymitr Artysiewicz zgłosił, że w Dobrowodzie po uruchomieniu objazdu źle 

funkcjonuje oświetlenie oraz zwrócił uwagę na zły stan techniczny drogi Kleszczele – Dobrowoda. 

 Radny Aleksander Kazimieruk zapytał o zasady dowożenia dzieci do szkoły. 

Do punktu 6. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między V a VI sesją Rady 

Miejskiej wydał 5 zarządzeń. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 

Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy: 

 przebudowa drogi krajowej nr 66 –  zgodnie z harmonogramem robót przebudowa ma być 

zakończona do końca listopada 2020 r.. Przejście przez Kleszczele zostało podzielone 

na 2 odcinki, pierwszy odcinek jest obecnie realizowany i prace mają być zakończone 

do 15 grudnia bieżącego roku, w okresie zimowym wykonawca nie przewiduje prac, które 

utrudniałyby życie mieszkańcom. Zasadnicze roboty mają rozpocząć się wiosną. 

 informacja dotycząca objazdu – w związku z koniecznością wybrania torfu pod jezdnią 

na odcinku od końca zabudowy do przejazdu kolejowego konieczne było całkowite 

zamknięcie drogi. Wykonawca był zobowiązany do zorganizowania objazdu przez wieś  

Dobrowoda i Repczyce. Za projekt zmiany organizacji ruchu odpowiada wykonawca i został 
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on zatwierdzony przez policję. Z objazdu mogą korzystać jedynie pojazdy poniżej 7,5 tony. 

Po wykonaniu podbudowy na w/w odcinku objazd wróci na ulicę Sienkiewicza; 

 rozpoczęcie roku szkolnego – w roku szkolnym 2019/2020 do szkoły uczęszcza 104 dzieci. 

Zorganizowany został dowóz dzieci; wyłoniony został przewoźnik PKS NOVA. Miesięczny 

koszt dowożenia to 13 000 zł brutto, a koszt za jedno dziecko to 5 zł dziennie. Dowożone są 

dzieci zarówno do szkoły jak i przedszkola; 

 budowa kanalizacji sanitarnej na ulicy Źródlanej i Kolejowej jest w trakcie realizacji; 

 wykonanie placu zabaw w Kleszczelach - inwestycja z udziałem Ministerstwa Sportu 

i Turystyki została zakończona, zamierzamy zaangażować dodatkowe środki na modernizację 

placu zabaw poprzez położenie miękkiej płytki w części z siłownią, kostki brukowej w części 

ze stołami i ogrodzenie; 

 remont dróg gminnych na odcinkach najbardziej zniszczonych we wsiach Saki i Zaleszany, 

poprzez jednokrotne utrwalanie, środki z funduszu sołeckiego; 

 informacje dla sołtysów dotyczące funduszu sołeckiego – Zebrania wiejskie odbędą się do 

końca września; 

 w ramach projektu organizowanego przez lokalną grupę działania „Puszcza Białowieska” 

złożony został wniosek dotyczący modernizacji oświetlenia ulicznego w miejscowościach, 

w których tej modernizacji jeszcze nie było i funkcjonują oprawy rtęciowe starego typu; 

  do Wojewody złożone zostały 2 wnioski w ramach funduszu dróg samorządowych, pierwszy 

dotyczący przebudowy drogi gminnej Pogreby – Kośna, drugi wniosek dotyczy  remontu ulic 

w Sakach i drogi w Zaleszanach do przystanku przy drodze nr 66. 

 nabór do projektu na montaż paneli fotowoltaicznych w gospodarstwach indywidualnych jest 

nadal otwarty. 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Andrzejowi Skiepko - Staroście Powiatu Hajnowskiego, 

który podziękował za dotychczasową współpracę. Zapewnił, że środki na remont dróg będą dzielone 

po równo, a także wspomniał o panelach fotowoltaicznych.  

 

Do punktu 7. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacja z realizacji budżetu gminy 

w I półroczu 2019 r. została przekazana radnym. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki krótko przedstawił informację z realizacji budżetu 

gminy w I półroczu 2019 r. Dochody w bieżącym roku po zmianach dokonanych w trakcie realizacji 

budżetu to 10 499 tys. zł, a wydatki to 11 662 tys. zł. Nie ma problemów z realizacją dochodów i 

wydatków. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta przez 

aklamację. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do punktu 8. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej dla Powiatu hajnowskiego.  

Radny Mirosław Markiewicz zapytał o to skąd zostaną przesunięte środki przeznaczone 

na dotację celową. 

Skarbnik Gminy Jerzy Micewicz udzielił odpowiedzi na pytanie Radnego. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przedstawiony radnym przed sesją 

na posiedzeniach wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  
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Przewodniczący Rady przedstawił zasady głosowania. Głosowanie jawne imienne odbywać 

się będzie przez odczytanie imienia i nazwiska radnego, który słownie określi czy głosuje „za” 

przyjęciem uchwały, „przeciw”, czy „wstrzymuje się” od głosu. Wyniki głosowania zostaną 

odnotowane i po ich podsumowaniu odczytane przez Przewodniczącego Rady. Zasady te będą 

obowiązywać przy głosowaniu nad wszystkimi uchwałami na tej sesji. 

Przewodniczący Rady nadmienił, że w trakcie sesji dotarł Radny Mirosław Markiewicz 

i w obradach uczestniczy obecnie 14 radnych. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwałą 

w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu radnych, 

„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Imienne wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VI/57/2019 w sprawie udzielenia pomocy 

w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Do punktu 9. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości został przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniach 

wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie zaopiniowały 

omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwałą 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało trzynastu radnych, 

„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu jeden radny. Imienne wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VI/58/2019 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości została powzięta większością głosów. Uchwała stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Do punktu 10. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przedstawiony radnym przed sesją 

na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwałą 

zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 
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W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu radnych, 

„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Imienne wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VI/59/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r. została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu. 

 

Do punktu 11. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie określenia trybu prac na projektem uchwały budżetowej i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed sesją 

na posiedzeniach wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwałą 

w sprawie określenia trybu prac na projektem uchwały budżetowej i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu radnych, 

„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Imienne wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VI/60/2019 w sprawie określenia trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących 

projektowi budżetu została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Do punktu 12. 

Skarbnik Gminy Jerzy Micewicz przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed sesją 

na posiedzeniach wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwałą 

zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu radnych, 

„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Imienne wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VI/61/2019 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Kleszczele na lata 2019-2024 została powzięta jednogłośnie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Do punktu 13. 

Skarbnik Gminy Jerzy Micewicz przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed sesją 

na posiedzeniach wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwałą 

w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu radnych, 

„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Imienne wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VI/62/2019 w sprawie dokonania zmian 

w budżecie gminy na 2019 r. została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Do punktu 14. 

 O godzinie1200, po wcześniejszym zwolnieniu przez Przewodniczącego Rady obrady opuścił 

radny Janusz Polak. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu Sejmiku Województwa Podlaskiego Mikołajowi 

Janowskiemu. Pan Mikołaj Janowski podziękował za środki przyznane na drogę powiatową. 

Wspomniał o dokonywanej i planowanej regeneracji dróg powiatowych na terenie gminy Kleszczele. 

Droga Kleszczele – Policzna została odkrzaczona, a droga Kleszczele – Dobrowoda zostanie 

odkrzaczona, kiedy zostanie przywrócony ruch przez Kleszczele.  

 Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała o gminny punkt, do którego można przywieźć 

meble. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Dymitra 

Artysiewicz dotyczące oświetlenia ulicznego we wsi Dobrowoda. Firma, która zajmowała się 

modernizacją linii energetycznej spowodowała uszkodzenie systemu oświetlenia ulicznego. Gmina 

dopiero po otrzymaniu informacji od mieszkańców mogła zareagować i przywrócić właściwe 

oświetlenie uliczne. 

 O godzinie 1212 radny Mirosław Markiewicz opuścił obrady. 

 Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na pytanie radnego Aleksandra Kazimieruk poinformował, 

że oświadczenia dotyczą jedynie dzieci w wieku 3-5 lat dowożonych do przedszkola, ponieważ 

powinny one być pod opieką rodzica i właśnie dlatego prosi się o wypełnienie takiego oświadczenia. 

Gmina zapewnia miejsca również rodzicom. 

  

Do punktu 17. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 12.20 zamknął obrady 

VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 
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